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 Z PodhradíZ Podhradí
 Zprávičky z Jimlína a Zeměch slovem i obrazem
4. číslo/X. ročník Zima 2015

Slaměný betlém se v letošním roce rozrostl o další dvě zvířátka, ovečku a berana. 
Vidět ho můžete u kapličky v Zeměchách. 
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Ohlédnutí za uplynulým rokem
 V průběhu roku jsme na stránkách našeho čtvrtletníku informovali o projektech, které se podařilo ke 
konci roku ukončit i po fi nanční stránce. Faktury jsou uhrazeny a na účet obce by měla do konce roku přijít 
i dotace za poslední letošní projekt „Vybavení kompostárny“. Pořízením techniky pro kompostování zeleného 
odpadu i realizací zateplení školy v Zeměchách to však nekončí. Projekty mají před sebou pětileté období 
udržitelnosti, kdy budeme muset dokladovat splnění nastavených parametrů. U školy je to úspora nákladů 
na vytápění, v kompostárně navýšení množství sebrané zelené hmoty. Opravené válečné hroby a sociální 
zařízení v mateřské škole byly menší projekty, i když práce s jejich přípravou a realizací bylo také dost. V pro-
sinci jsme obdrželi rozhodnutí o fi nancování projektu, který je zaměřen na zeleň. Obec získá komplexní 
pasport zeleně včetně konkrétního návrhu pěstebních opatření. V rámci projektu vysadíme i nové stromy.
 Také práce na územním plánu pokračují. Na úřední desce obce je zveřejněno oznámení o zahájení 
projednávání návrhu zadání územního plánu. Připomínky k tomuto dokumentu mohou podávat dotčené 
instituce a úřady. 

Co připravujeme 
 V tomto roce jsme také zpracovali projekt na opravu místních komunikací v části  Zeměch. Nyní 
se bude hodit, protože je vyhlášen dotační program Ministerstvem pro místní rozvoj. I když jsou 
prostředky dotačního programu omezené, určitě žádost podáme. Výše dotace na jeden projekt je limi-
tována částkou 1 mil. Kč, což může představovat maximálně 50 % nákladů. Z tohoto programu nelze 
fi nancovat chodníky. 
 A jak to vypadá s dokončením kanalizace? Podařilo se vybrat zhotovitele, zkušenou fi rmu. Tedy 
přesněji sdružení fi rem EKOSTAVBY Louny s.r.o. Horák - stavební a obchodní společnost, s.r.o., 
Děčín. Cena je vyšší, než byla nabídnuta v roce 2011. Navýšení ceny je způsobeno také požadavkem 
Ústeckého kraje, majitele silnic II. a III. třídy. Ten požaduje při výkopu zasahujícím do asfaltového 
povrchu opravit celou šíři silnice. Aktualizované podklady žádosti o dotaci putovaly na Ministerstvo 
zemědělství a budeme čekat na rozhodnutí. 
 Každý rok připravujeme řadu akcí pro děti i dospělé. K těm tradičním a osvědčeným občas nějaká 
přibude. Už třetím rokem pořádáme výstavu betlémů, na konci prázdnin jsme spolu s hasiči Jimlína 
připravili loučení s prázdninami. Zkusili jsme se zapojit do projektů Městské knihovny v Lounech 
Města čtou a Trénování paměti. Čtení na zahradě mateřské školy zpestřilo vyučování ve škole a pro-
gram školky, jiní návštěvníci nepřišli. Trénování paměti zájem vzbudilo a tak zajistíme lektorku i letos. 
Pokud budete mít zájem přidat se k organizátorům nebo přijdete s nějakým dobrým nápadem, který 
bude v našich silách realizovat, budeme rádi.

Přání
 Další rok je za námi a těšíme se na nejkrásnější svátky 
v roce. Děti se těší na dárečky, dospělí na jejich rozzářené 
oči. Ne každý bude mít vedle sebe ty, které má rád. Vě-
řím, že přes to si sváteční dny všichni užijete klidu 
a pohodě v  domovech vonících cukrovím. Za pár dní 
bude konec starého roku a začne ten nový, 2016. Přeji 
Vám, ať se vydaří a přinese jen to dobré, 
  Jana Mikovcová, starostka obce.
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Vítání občánků
 Na nedělní odpoledne 6.12.2015 bylo po-
zváno na malou slavnost celkem 7 dětí. Bohužel 
lehká viróza skolila dva kluky a tak se rodiče 
omluvili. Někteří nepřišli bez omluvy a tak byly 
uvítány tři děti, Matyáš Dudjak, Matěj Konečný 
a Šarlota Husáková. K  přítomným promluvila 
paní starostka, děti ze základní školy přednesly 
básničky a zahrály na fl étničku. Vystoupení 
s nimi nacvičila paní učitelka Babilonská. Rodiče 
nových občánků obce se podepsali do pamětní 
knihy a odnesli si dárečky od obecního úřadu. 
  J. Mikovcová

Šikovné ruce 
dívek a žen tvořily několik úterních podvečerů zajímavé 
věci s  vánoční tématikou. Pečlivě namotávaly nitě na 
polystyrenové formy, aby vytvořily stromečky a zvoneč-
ky. Hvězdičky z papírových ruliček, stromečky z mašli-
ček a korálků, ze šišek a čepiček sněhuláčci, k  tomu 
i adventní věnce, vše velice pěkně nazdobily. Část jejich 
výrobků jste si mohli zakoupit na vánočních trzích 
základní školy a některé jsou vystaveny v rámci výstavy 
betlémů v hasičské zbojnici v Zeměchách. 

Vánoční strom
u obchodu v  Zeměchách je letos nově ozdoben. Světelnou 
výzdobu pořídil obecní úřad za přispění pana Václava Davida 
ml., Václava Polcara, Vlastislava Svítka, Jaroslava Kubalíka 
a Jaroslava Fryče. Všem sponzorům děkujeme. 
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750 let od první zmínky o Jimlíně, 250 let od zakou-
pení panství knížaty ze Schwarzenbergu

 Ačkoli jsme teprve na konci roku 2015, myslíme už 
na rok 2017. V tomto roce si připomeneme výročí 750 
let od první zmínky o Jimlíně. Roku 1267 se totiž v pí-
semnostech setkáváme s Chotěborem z Jimlína, přísluš-
níkem pozdějšího rytířského rodu. Ještě jedno výročí 
připadne na tento rok, 250 let od zakoupení panství 
knížaty ze Schwarzenbergu. Při této příležitosti by-
chom chtěli připravit důstojné a zajímavé připomenutí 
historie Jimlína. Abychom získali dostatek materiálu, 
informace, dokumenty a fotografi e, obracíme se na 
občany s  prosbou. Pokud máte cokoli, co vypovídá 
o dávné i nedávné minulosti Jimlína, prosíme o zapůjčení. 
Veškerý materiál obratem zpracujeme, naskenujeme 
či ofotíme a vrátíme. 

Střípky ze školy
Projekt, který se opravdu vydařil
 Poslední listopadový den byla ukončena jedna z částí 
projektu Ministerstva školství v rámci Výzvy 56 „Škola pro radost“, který byl pro naši školu opravdu 
přínosný. V  jeho rámci pobývali naši žáci jeden týden v Anglii (bylo uveřejněno v  minulém čísle) 
a dalším velmi užitečným produktem projektu je záplava nových dětských knih pro naši školní 
knihovnu. V přihrádkách a poličkách přibylo mnoho výtisků krásných, barevných a novotou vonících 
knížek.

 Paní učitelky mohly nakoupit knihy za peníze 
Evropské unie v  hodnotě šedesát tisíc korun, 
ale podmínkou bylo, že své žáky s těmito knihami 
seznámí. A tak vznikly ČTENÁŘSKÉ DÍLNY. 
Na jejich realizaci jsme měli pouhé čtyři měsíce, ale 
i tak to byla velmi užitečná zkušenost. V každém 
ročníku v průběhu deseti vyučovacích hodin byli 
žáci seznámeni s obsahem nových knih zábavnou 
a přitom aktivní formou. Mohli si v knihách listo-
vat, společně jsme si z  nich četli a malovali jsme 
k jejich obsahu obrázky. Mohli, a kdykoli mohou, 
si je vypůjčit domů k  přečtení, protože účelem 
ČTENÁŘSKÝCH DÍLEN nebylo knihu přečíst 

od začátku do konce, pouze žáky motivovat k tomu, aby si knihu sami v klidu domova přečetli. Pro 
učitele to byla práce navíc, ale žáky čtenářské dílny bavily a to je to nejdůležitější. V čtenářských díl-
nách budeme pokračovat, tentokrát již bez EU.
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Školní svatba
 Jak pečlivě a pozorně děti pozorují dospělé, je někdy až překvapující. Když je pak během svých her 
napodobují, je to úsměvné, ale taky poučné. A z podobného impulzu vznikl i nápad dětí zorganizovat 

školní svatbu. Rodinné vztahy jsou součástí učiva prvního 
a druhého ročníku. A tak za pomoci paní učitelky si sami 
žáci zinscenovali svatební obřad. Určili si, kdo bude nevěsta, 
kdo ženich, zvolili si oddávajícího i družičky, a své místo měla 
i zpěvačka. Paní učitelka domluvila – pro tu pravou atmosféru 
– obřad na Novém Hradě.
 A tak si žáci v době školní družiny vzali potřebné rekvizity 
(a byly tam i svatební šaty!) a vydali se na zámek. Takovou 
chvíli si nenechala ujít žádná z paní učitelek. Na zámku se 
děti oblékly, seřadily, a za zpívaného Mendelssohnova Sva-
tebního pochodu kráčely seřazeny v čele s nevěstou a ženi-

chem směrem k oddávajícímu. Oddávací protokol a řeč byly kouzelné (videozáznam je součástí naše-
ho školního archivu). Po obřadu si děti připravily i malé občerstvení, a po něm se všichni vrátili 
do školy. Pro děti i pedagogy to byl skvělý zážitek.

Marný boj 
 Když se posledního září odstěhovala stavební fi rma ze školního dvora, všichni obcházeli školní 
budovu a uznale kývali hlavou: pěkné, zdařilá kombinace barev, také upravený terén po stavbě. Jenže 
„pěkné“ si pravděpodobně říkal i strakapoud střední (druh šplhavce z čeledi datlovitých), když se vrhl 
na novou omítku. A protože odezva na bušení jeho zobáku do ní mu připomínala dutý strom, usilovně 
se snaží dopídit se chutných červů, jak to má nastavené v genech. To se ale nelíbí ani paní ředitelce, ani 
paní starostce, která do opravy budovy investovala nemalé peníze z obecní pokladny.
 V minulém týdnu se u školy zastavil jeřáb se zvedací rukou a v horní části omítek připevnili mon-
téři umělé dravce z plastu a pohyblivé závěsné siluety, které mají za úkol nezvaného šplhavce vyhnat. 
Tento týden, když škola ztichla po odchodu žáků, i uvnitř budovy je stále slyšet rytmické bušení 
do omítky. A červ nikde. 

Hodina pohybu navíc ve školní družině - pokusné ověřování 
 Tento projekt MŠMT na naší škole ukazuje, že žáky sport baví. Naším úkolem je docílit toho, 
že se žáci pohybu budou chtít věnovat i ve svém volném čase - s kamarády, ve sportovním klubu.
 Učíme žáky žít v kolektivu. Náš program je založen na sportov-
ních hrách, které v  sobě snoubí hravost, komunikaci, spolupráci, 
respekt a disciplínu. Učíme se dýchat, chodit, přiznat, že mi něco 
není jasné. 
Co se líbí žákům?
„Jak hrajeme VYBÍJENOU“ „Líbí  se  mi  VŠECHNO“ 
„Když hrajeme ČERVENÝMODRÝ“
 Zapojili jsme se do projektu Českého atletického svazu, 
který vychází z  hravých základů atletických disciplín. Projekt by měl napomoci   tomu, aby žáky 
ve školách tělocvik nejen bavil (a to baví), ale aby pochopili, že pohyb je důležitou součástí zdravého 
životního stylu. Více: http://www.atletikaprodeti.cz/pro-skoly/charakteristika-projektu
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Blíží se konec roku, čas hodnocení, rozjímání, laskavé a povznášející nálady, čas slibů a nových 
předsevzetí…
Přeji Vám, aby Vám tato čarovná nálada přetrvala i do nového roku. 

Hodně štěstí, zdraví, klidu, osobních i pracovních úspěchů. 
Ať úsměv nikdy nemizí z Vašich tváří!
   Ze srdce Zdenka Dvořáková

Podzim ve školce
 I v  průběhu podzimních měsíců, kdy už jsme 
zvládli adaptaci nových dětí, jsme připravili ve školce 
několik akcí.

 

Jednou z akcí, kterou pořádáme vždy v tomto ob-
dobí, je soutěž o nejkrásnější podzimní výrobek 
s příhodným názvem „Podzimníček“. Je to práce 
pro rodiče a jejich děti – společně mohou vyrobit 

cokoliv z  jakýchkoliv přírodnin, využít mohou 
podzimní listy, šípky, kaštany, různé skořápky, 
mohou i kreslit, modelovat. Své výrobky děti do-
nesou do školky, kde je vystavíme a samozřejmě 
všechny odměníme nějakou dobrotou. Ačkoli je 
to vlastně „soutěž“, vyhrávají všichni, protože se 
cení především snaha a ochota ke společné práci. 
Letos bylo výrobků méně, ale to jen proto, že děti 
v té době hodně marodily.
 Podzimní hrátky je další z akcí, která již patří 
k  tradicím – na zahradě mateřské školy se sešly 
děti ze školy a ze školky, jejich rodiče, prarodiče 
a všichni, kteří se chtějí pobavit a zasmát. Soutěže 
a závodění za spoluúčasti dospělých bývá vždy 
zábavné a máme radost, že se rodiče do těchto her 
zapojují. Součástí hrátek je i vyhodnocení nejpo-
vedeněji upravené dýně, které vyrábějí děti 
ve školce i ve škole a rodiče doma s dětmi. I přes 
to, že se vyhodnocují tři nekrásnější dýně, opět 
vyhrávají všichni, protože jde o zábavu a radost 
– dětí i dospělých.
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 V  listopadu jsme byli v  Lounech v  divadle, pohádka se jmenovala „O Rumcajsovi“. Rumcajs, 
Manka, pan kníže a paní kněžna – to jsou známé a oblíbené postavičky všech dětí.
Velká výpravná pohádka, vyprávějící příběhy slavného jičínského ševce a jeho přátel, s  písničkami, 
scénou a kostýmy, inspirovaná Pilařovými kresbami, se dětem líbila. Tentokrát zaujala i naše nejmenší,  
vydrželi ji soustředěně sledovat až do konce. 
 Do Loun jsme si v listopadu vyjeli ještě jednou, tentokrát do Městské knihovny. Pro některé děti 
to bylo úplně poprvé, mnozí ale již v knihovně byli několikrát a cítí se tu jako doma. Opět nás uvítala 
paní Hrbková, se kterou spolupracujeme již několik let a hezky se nám s ní povídá. Název této vzdě-
lávací lekce byl „Neotesánek“ – název nemá nic společného se známou pohádkou o Otesánkovi – děti 
rychle pochopily význam tohoto slova a hezky potom pracovaly.
 Pěkným způsobem se tak učily slušnému chování, jednání a vystupování, odsuzovaly nesprávné 
chování ve scénkách, které jim paní Hrbková sehrála, samy pak hrály tak, jak má slušné chování vypa-
dat. Ke konci si děti mohly volně prohlížet obrázkové knihy, několik knih s touto dnešní tématikou 
jsme si půjčili i do školky na odpolední čtení. Tato lekce byla pro děti dobře připravena, o čemž svědčil 
jejich zájem a soustředěnost i nejmenších dětí.

Prosinec začal návštěvou čerta a Mikuláše u nás ve školce.
 Báli se všichni, i ti největší hrdinové měli slzičky na krajíčku, když okolo nich pobíhal čert s pytlem, 
kde určitě už byl nějaký ten zlobílek, kterého se čert chystal odnést do pekla. Naštěstí v naší školce 
žádný velký zlobil není, a tak si odpoledne maminky odvedly domů všechny své děti, navíc ještě se 
sladkými dárečky, které byly odměnou za pěkné básničky a písničky. Sliby „já už budu pořád hodný“ 
vydržely ještě i v pondělí, kdy jsme s dětmi ráno probrali všechny čerty na Novém hradě, v sokolovně 
a také doma, bylo opravdu o čem povídat. Čerti jsou zase na rok v pekle, Mikuláš už určitě odpočívá 
po té náročné práci a my se už zase těšíme - tentokrát na Ježíška.

Přejeme Vám všem, abyste se měli také pořád na co těšit a aby Vám Ježíšek nadělil to, co si přejete.
Všechno nejlepší v Novém roce Vám přejí děti a paní učitelky z mateřské školy.

Nazdobili jsme stromeček u obchoduMikuláš ve školce
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Krátké zastavení v průběhu předvánočního běsnění…
 Za pár dní jsou tady Vánoce a konec roku, máme za sebou Adventní setkání na Novém Hradě 
a před sebou Advent očima dětí. Ač už je dávno po sezoně a člověk by čekal spíš klid a odpočinek, 
panuje na zámku čilý ruch. Pokusím se na chvíli vystoupit z rozjetého kolotoče, úklidu, příprav a oprav 
a ohlédnout se za tím právě končícím rokem. 

 Pro zámek to byl čtvrtý rok „ostrého“ provozu. 
Rok v  mnoha ohledech výjimečný a také re-
kordní. V letošním roce slaví Nový Hrad výro-
čí 550 let od zahájení stavby, oslavy probíhají 
celý rok a s tím také souvisí rekordní počet akcí, 
které jste v letošním roce mohli na zámku na-
vštívit. Ať už to byly tradiční Velikonoce, Den 
dětí, Novohradská pouť, Noc kostelů, Noční 
prohlídky se zámeckými duchy, Zámecký ples, 
vyhlášení soutěže Lidice pro 21. století nebo 
některý z koncertů či divadelních představení. 
Těch bylo v letošním roce také rekordní množ-
ství. Přivítali jsme třeba slavné Činoherní stu-

dio z Ústí nad Labem, při jejichž představení Dvou pánů z Verony seděli návštěvníci i na zemi. Velkou 
diváckou odezvu měl rovněž Festival swingové a dixielandové hudby, který se konal u příležitosti 
15 let vzniku krajů. Letošní návštěva 
Kinematografu bratří Čadíků zazname-
nala hned dva rekordy. Ten první byl 
v návštěvnosti a ten druhý v částce, která 
se v průběhu projekcí vybrala na charita-
tivní účely. Ten poslední rekord padl 
před pár dny při Adventním setkání. Vá-
nočně vyzdobený zámek si během dne 
prohlédlo s průvodcem 562 lidí. Téměř 
3200 návštěvníků se účastnilo programu 
na nádvořích. 
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Rekordní je i návštěvnost za celou sezonu, i když máme před sebou ještě jednu akci, víme, že za letoš-
ní rok máme více než 20% nárůst návštěvnosti. Tu loňskou jsme dohnali už na konci srpna. Poslední 
rekord, o kterém se tu zmíním, je už snad jen počet návštěvníků ubytovaných v zámeckém penzionu, 
těch bylo v letošním roce také rekordně nejvíc od začátku provozu. 
 Za to, že jsme celý ten letošní nápor zvládli a ustáli, patří můj velký dík především veškerému osa-
zenstvu Nového Hradu, které pracuje s maximálním nasazením bez ohledu na denní či noční dobu, 
víkendy a státní svátky. Jsou to Lenka Chreňová, Helena Hradecká, Vít Pávek a Pavel Horák. Díky 
nim je zámek tak příjemné, útulné a fungující místo, kam se doufám, rádi vracíte. A samozřejmě patří 
velký dík vám, návštěvníkům, protože díky vám má celé to naše snažení smysl a to, že vás chodí rok od 
roku více, nás utvrzuje v tom, že naše snažení opravdu stojí za to. 
 V závěru bych chtěl všem příznivcům Nového Hradu popřát krásné prožití Vánoc i Nového roku, 
mnoho zdraví, štěstí, pohody a spokojenosti a budeme se těšit na shledanou v sezoně 2016, na jejíž 
přípravě už pár měsíců intenzivně pracujeme.
   Josef Kabát

Z činnosti TJ Sokola Zeměchy
 Od poloviny září, kdy znovu začalo pravidelné cvičení, jsme se hned začali připravovat na první 
podzimní soutěž, kterou byla vybíjená. 

Uskutečnila se dne 14. listopadu 2015 v Žatci. Za TJ So-
kol Zeměchy nastoupila dvě družstva mladších a starších 
žáků a žákyň. Po velmi vyrovnaných hrách družstvo star-
ších skončilo na třetím a družstvo mladších na šestém mís-
tě. Další soutěž - Sobota hrou byla dne 28. listopadu 2015 
také v Žatci. Za Zeměchy nastoupila tři družstva žáků od 
nejmladších až po nejstarší. Nejlepší tým ze Zeměch skon-
čil na čtvrtém místě.
 Na neděli 6. prosince 2015 byla v  sokolovně připravena pro děti Mikulášská nadílka. Součástí 
nadílky bylo již tradiční divadelní představení. Letošní pohádka se jmenovala O strašidelné kovárně. 
Diváky zaujaly speciální efekty. 

Hlavní protagonisté pohádky O strašidelné kovárně

Naši malí sportovci
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 Rádi přivítáme nové zájemce o cvičení. Pokud máte zájem, rozpis cvičebních hodin naleznete ve 
skříňce Sokola na křižovatce v Zeměchách. Nově zveme zájemce o volejbal, který hrajeme v neděli od 
19 hodin.
 Za TJ Sokol Zeměchy přejeme všem občanům Zeměch a Jimlína krásné prožití vánočních svátků 
a hodně štěstí a zdraví do nového roku 2016. 
   M. Valeš

Hasiči Jimlín
 Členové jednotky dobrovolných hasičů Jimlín přejí všem občanům Jimlína a Zeměch krásné Vánoce 
a do nového roku hodně štěstí, zdraví a osobní spokojenosti. Našim fanouškům a sponzorům děkujeme 
za podporu a těšíme se na setkání v příštím roce. Na rok 2016 připravujeme jako tradičně závody 
Okresní region, pohár starostky obce a závod Krušnohorské ligy s vyhlášením konečného pořadí. Dále 
bychom chtěli uspořádat pálení čarodějnic dětský den a rozloučení s prázdninami. Doufáme, že se 
nám podaří začlenit nové členy do týmu a udržet se na stejné úrovni dosažených výkonů v soutěžích. 
   Velitel jednotky SDH Jimlín, Jan Staněk

Hasiči Zeměchy 
 Jelikož tu máme zimu, tak je od všech soutěží klid a přišel čas na údržbu techniky a hasičárny. 
Provedli jsme generální úklid garáže a připravili dříví na zimu. Byla provedena výměna oleje u benzí-
nového čerpadla, stříkačky i dodávky a zároveň vše vyčištěno a odzkoušeno. Nyní je před námi výroba 
nového rámu stříkačky a její celkové zkrášlení. Členové SDH Zeměchy vám přejí krásné prožití 
vánočních svátků a šťastný nový rok. 
   Jan Vohánka

Betlémské světlo 
 Pro betlémské světlo si můžete přijít 22. 12. 2015 
na obecní úřad v Jimlíně od 8:30 do 10.00 hodin a před 
obchod v Zeměchách od 10.00 do 10.30 hodin.

Svoz popelnic o svátcích 
bude probíhat v pravidelných termínech, 
tedy i ve čtvrtek 24. 12.

Výstava betlémů 
bude v  hasičské zbrojnici v  Zeměchách o vánočních 
svátcích otevřena 26. a 27. prosinceod  13.00  do 16.00 
hodin. Slaměný betlém bude u kapličky v Zeměchách 
až do ledna. 
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Rozsvěcení stromečku a vánoční trhy letos trochu jinak
 Již tradiční akce rozsvěcení stromečku byla v pátek 27. listopadu bez vánočních trhů a zpívání dětí 
ze školy a školky. Někteří příchozí byli zklamáni, ale pořádající obecní úřad nabídl jiný program. Před 
obchodem hráli lidové i vánoční písničky muzikanti ze skupiny Kaštanka. V  prodejním stánku 
si mohli zájemci zakoupit jmelí, vánoční svícny i další zboží. Nechybělo svařené víno, čaj pro děti 
a komu byla zima, využil teplo hořícího dřeva v kovovém koši. 

 Vánoční trhy a zpívání u stromečku si mohli naši občané užít v pátek 11. prosince. Před hasičskou 
zbrojnicí v Zeměchách nabízely paní učitelky ze školy a školky výrobky svých svěřenců. Sortiment 
rozšířily výrobky šikovných rukou dívek a žen ze zimních kurzů a s výrobou některých pomohli i ro-
diče dětí. Zájem kupujících byl velký. Když se setmělo a trhy končily, bylo téměř vyprodáno. Od 15. 
hodin byla otevřena výstava betlémů v zasedací místnosti hasičské zbrojnice a k vidění byl i slámový 
betlém u kapličky, která byla také otevřena. V expozici betlémů jsou, mimo jiné, vystaveny malé i větší 
betlémy ze sbírky pana Bohumila Duška z Prahy. Velice zajímavé jsou betlémy vyřezávané z jednoho 
kusu dřeva, autora Jana Wagnera z Holedečku. Výstavu je možné navštívit i o vánočních svátcích. 

 Zpívání dětí u stromečku bylo očekávaným vyvrcholením odpoledne. Rodiče, prarodiče i ostatní 
návštěvníci se dočkali kolem16. hodiny. Nejprve přítomné krátce pozdravila paní starostka a poté, 
co popřála krásné svátky, začalo vystoupení dětí z mateřské školy. Tentokrát zpívaly bez hudebního 
doprovodu, ale vůbec to nevadilo. Díky klidnému prostředí návsi je bylo pěkně slyšet. Také děti ze 
školy sklidily za své vystoupení zasloužený potlesk.
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